
PROTOKÓŁ Nr I.2024 

sesji Rady Gminy Złotów 

z dnia 7 maja 2024 r. 

 

 

         Obrady rozpoczęto o godz. 900 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Złotowie              

ul. Leśna 7. 

 

         Otwarcia I sesji Rady Gminy Złotów, zwołanej przez Komisarza Wyborczego w Pile I 

– zgodnie z art. 20 ust. 2c ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym dokonała 

Radna Senior – pani Barbara Wyrwicka. 

        Zapewniła, że dołoży wszelkich starań, aby I sesja przebiegała sprawnie i zgodnie                 

z prawem. 

Powitała serdecznie przybyłych gości: 

1. Przewodniczącą Gminnej Komisji Wyborczej – Ewę Russ 

2. Zastępcę Przewodniczącej Gminnej Komisji Wyborczej – Ewę Fąs 

3. Wicewojewodę Wielkopolskiego – Jarosława Maciejewskiego 

4. Radnego Powiatu Złotowskiego okręg wyborczy nr 5 Gmina Złotów – Daniela Sztycha   

5. Wójta Gminy – Piotra Lacha 

6. Zastępcę Wójta Gminy – Pawła Michalskiego 

7. Skarbnika Gminy – Emilię Konopińską – Nochowicz  

8. Sekretarza Gminy – Longina Tomasz 

9. Radcę prawnego w Urzędzie Gminy – Patrycję Rudnik – Włoszczyńską    

- lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu 

 

Przewodnicząca obrad poprosiła p. Ewę Russ – Przewodniczącą Gminnej Komisji Wyborczej 

o wręczenie radnym zaświadczeń o wyborze na radnego i wójtowi zaświadczenia o wyborze 

na Wójta Gminy.  

Przewodnicząca Gminnej Komisji Wyborczej pogratulowała wyboru wójtowi oraz wyboru do 

wykonywania mandatu radnego. 

Pani Ewa Russ wspólnie z panią Ewą Fąs wręczyły radnym zaświadczenia  

o wyborze na radnego gminy zgodnie z art. 449 Kodeksu wyborczego – w kolejności okręgów 

wyborczych. 
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Następnie wręczono panu Piotrowi Lachowi – zaświadczenie o wyborze na wójta gminy na 

kolejną kadencję zgodnie z art. 490 Kodeksu wyborczego. 

Przewodnicząca obrad podziękowała za wręczenie zaświadczeń radnym i wójtowi oraz 

podziękowała za sprawne ustalenie wyników wyborów. 

 

Ad 2 

Radna senior – Barbara Wyrwicka – powiedziała Wysoka Rado teraz przystąpimy do 

ceremonii złożenia ślubowania przez nowo wybranych Radnych. 

Ślubowanie odbywa się w ten sposób, że po odczytaniu przeze mnie roty ślubowania, 

wywołani kolejno przez najmłodszą Radną- Panią Paulinę Pietrykowską, Radni powstają  

i wypowiadają słowo: ślubuję. Ślubowanie może być złożone z dodaniem zdania: “Tak mi 

dopomóż Bóg”. 

Pani Paulina Pietrykowska odczyta z listy obecności kolejno: imiona i nazwiska Radnych. 

Odczytuję rotę ślubowania: “Wierny Konstytucji i prawu rzeczypospolitej polskiej ślubuję 

uroczyście obowiązki radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie 

dobro mojej Gminy i jej mieszkańców” Proszę Panią Paulinę Pietrykowską o odczytanie  

z listy radnych. 

Przewodnicząca – powiedziała, że odczytuje rotę ślubowania –  

"Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki radnego 

sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy i jej 

mieszkańców". 

 

Kolejno wyczytywani radni powstawali i wypowiadali słowo „ślubuję”. Część radnych złożyła 

ślubowanie z dodaniem zdania „Tak mi dopomóż Bóg”. 

Po złożeniu ślubowania przez ostatniego radnego Przewodnicząca obrad stwierdziła, że 

wszyscy radni złożyli prawidłowo ślubowanie i tym samym objęli mandat radnego Rady Gminy 

Złotów. 

 

Ad 3 

Radna senior przekazała, że zgodnie z art. 29a ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.  

o samorządzie gminnym objęcie obowiązków przez wójta następuje z chwilą złożenia wobec 

rady gminy ślubowania.  
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Poprosiła Piotra Lacha o złożenie ślubowania. 

 

Wybrany Wójt – Piotr Lach wyraził taką wolę i złożył ślubowanie następującej treści:  

 

„Obejmując urząd wójta gminy, uroczyście ślubuję, że dochowam wierności prawu,  

a powierzony mi urząd sprawować będę tylko dla dobra publicznego i pomyślności 

mieszkańców gminy”    

 

Przewodnicząca obrad – Barbara Wyrwicka oświadczyła, że Wójt Gminy Złotów – Piotr 

Lach złożył ślubowanie wobec Rady Gminy. 

 

Następnie poprosiła Panie i Panów radnych o krótką autoprezentację.  

Kolejno: Jan Hammacher, Tadeusz Brzeziński, Jacek Januszewski, Barbara Wyrwicka, 

Bartłomiej Batko, Adam Tomaszewski, Adriana Opłatek, Alicja Bulawa, Adam Sulima, 

Andrzej Białczyk, Ewa Mreła, Paulina Pietrykowska, Sławomir Czyżyk, Teresa Pawłowska, 

Jarosław Łuczyk.  

Przewodnicząca obrad podziękowała radnym za wypowiedzi. 

Ad 4 

Radna senior Barbara Wyrwicka przekazała, że obecnie przystępuje się do ustalenia 

porządku obrad I sesji Rady Gminy Złotów. W przypadku naszej Rady ustawowy skład Rady 

wynosi 15 radnych, stwierdziła, że w sesji uczestniczy15 radnych, co stanowi quorum 

niezbędne do prowadzenia obrad Rady Gminy Złotów, umożliwia przeprowadzenie ważnych 

wyborów oraz podejmowanie prawomocnych uchwał. Przedstawiam proponowany porządek 

obrad dzisiejszej sesji przygotowany przez zwołującego sesję Komisarza Wyborczego w Pile 

I. Proponowany porządek obrad. Państwo Radni otrzymaliście wraz z zaproszeniem na sesję. 

Jednak pozwolę sobie odczytać: 

 

1. Otwarcie sesji 

2. Ślubowanie radnych 

3. Ślubowanie wójta 

4. Sprawy regulaminowe: 

          - stwierdzenie quorum 

          - przedstawienie porządku obrad 
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5. Wybór Przewodniczącego Rady 

6. Wybór Wiceprzewodniczących Rady 

7. Zamknięcie obrad 

           

Barbara Wyrwicka – zapytała, czy ktoś chce zabrać głos w sprawie przedstawionego 

porządku obrad? Nie zgłoszono, wobec tego. Nie zgłoszono uwag. Stwierdzam, że Rada 

Gminy będzie obradowała na pierwszej sesji w dniu 7 maja 2024 wg przedstawionego 

porządku: punkty 1, 2, 3, 4 mamy zrealizowane, przystępujemy do realizacji punkt 5 wybór 

Przewodniczącego Rady Gminy. 

Radna Barbara Wyrwicka poinformowała, że w związku z tym, że nie ma uwag ani 

propozycji do przedstawionego porządku obrad będziemy obradować zgodnie z porządkiem 

obrad przedstawionym przez Komisarza Wyborczego w Pile I.  

 

Ad. 5 

Radna senior zwróciła się do radnych o zgłaszanie kandydatów na przewodniczącego Rady 

Gminy. Przypomniała, że zgłoszony kandydat musi wyrazić zgodę na kandydowanie.  

Bardzo proszę o zgłaszanie kandydatów na przewodniczącego Rady Gminy oraz ewentualne 

o ich przedstawienie. Przypominam, że zgłoszony kandydat musi wyrazić zgodę na 

kandydowanie, dlatego każdorazowo będę zwracała się z zapytaniem do zgłoszonej osoby, 

czy wyraża zgodę. 

Proszę o zgłaszanie. 

Adam Tomaszewski  

Chciałbym zgłosić na przewodniczącego Pana Sławomira Czyżyka. 

Barbara Wyrwicka  

Proszę dalej. 

Czy Radny wyraża zgodę? 

Sławomir Czyżyk  

Tak, wyrażam zgodę. 
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Barbara Wyrwicka  

Dziękuję, czy są inne propozycje? Proszę. 

Jacek Januszewski  

Chciałem zgłosić na przewodniczącego jako kandydata Bartłomieja Batko. 

Barbara Wyrwicka  

Dziękuję. Czy Pan Bartłomiej Batko wyraża zgodę? 

Bartłomiej Batko  

Tak, tak jak powiedziałem, chciałbym aktywnie wspierać naszą radę, dlatego tak wyrażam 

zgodę. 

Barbara Wyrwicka  

Dziękuję. Czy są inne kandydatury? Dziękuję. 

Nie widzę dalszych zgłoszeń, stwierdzam zamknięcie listy kandydatów na Przewodniczącego 

Rady Gminy Złotów. Proponuję przystąpić do powołania trzyosobowej komisji skrutacyjnej. 

Przypominam, że osoby kandydujące nie mogą wchodzić w skład komisji skrutacyjnej. 

Bardzo proszę o zgłoszenie co najmniej 3 radnych do pracy w komisji. 

Sławomir Czyżyk  

Chciałbym zgłosić Paulinę Pietrykowską. 

Barbara Wyrwicka  

Dziękuję. Czy Pani wyraża zgodę? 

Paulina Pietrykowska  

Tak wyrażam zgodę. 

Barbara Wyrwicka  

Proszę o kolejne kandydatury. 

Adriana Opłatek  

Ewa Mreła. 

Barbara Wyrwicka 

Czy Pani Ewa Mreła wyraża zgodę? [Ewa Mreła]Tak wyrażam zgodę. Dziękuję. 
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Proszę o kolejne kandydatury. 

Ewa Mreła  

Zgłaszam jako kandydaturę Pana Adama Sulima. 

Barbara Wyrwicka  

Dziękuję. 

Czy Pan Adam Sulima wyraża zgodę? 

Adam Sulima  

Tak. Wyrażam zgodę. 

Barbara Wyrwicka 

Dziękuję. 

Dziękuję, stwierdzam, że do Komisji Skrutacyjnej zgłoszono 3 radnych, wszystkich pytałam 

o wyrażanie, o wyrażenie zgody, otrzymałam, czy ktoś z Państwa Radnych ma uwagi do 

proponowanego składu komisji skrutacyjnej? 

Nie ma. Proponuję, aby wszystkie zgłoszone osoby mogły brać udział w pracach komisji. 

Przypominam, że głosujemy poprzez naciśnięcie odpowiedniego przycisku, jeśli będą 

odpowiedniego przycisku. Kto jest za zgłoszonym składem komisji, kto jest przeciw i kto się 

wstrzymał? Wszyscy za,  stwierdzam, że Rada Gminy powołała Komisję skrutacyjną do 

przeprowadzenia wyboru Przewodniczącego Rady w składzie: 

Pani Paulina Pietrykowska, Pani Ewa Mreła i Pan Adam Sulima. 

Ogłaszam pięciominutową przerwę w celu ukonstytuowania się komisji i przygotowania do 

przedstawienia projektu regulaminu głosowania. 

Przystępujemy obecnie do ustalenia projektu regulaminu głosowania wyboru 

przewodniczącego Rady Gminy, proszę przewodniczącego komisji skrutacyjnej o zapoznanie 

radnych z projektem regulaminu głosowania wyboru przewodniczącego Rady Gminy. 

Ewa Mreła 

Głosowanie w wyborach przewodniczącego Rady Gminy Złotów przeprowadzonego na sesji 

w dniu 7 maja 2024 roku. Zgodnie z art. 19 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku  

o samorządzie gminnym Rada Gminy wybiera ze swojego grona przewodniczącego 
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bezwzględną większością głosów w obecności co najmniej połowy ustawowego składu rady 

w głosowaniu tajnym. Zgodnie ze statutem gminy, Rada Gminy będzie wybierała również  

w późniejszym 2 wiceprzewodniczących. Głosowanie przeprowadza wybrana spośród 

radnych komisja skrutacyjna. Głosowanie odbywa się przy pomocy kart do głosowania. Karty 

do głosowania sporządza i rozdaje radnym komisja skrutacyjna po ustaleniu przez radę listy 

radnych, którzy kandydują na stanowisko przewodniczącego rady. Głosowanie odbywa się na 

sesji poprzez wywołanie przez członka komisji skrutacyjnej wg listy obecności nazwiska 

radnego, który podchodzi do urny i w obecności komisji skrutacyjnej wrzuca do niej kartę  

do głosowania. Po przeprowadzeniu głosowania komisja skrutacyjna ustala wyniki 

głosowania i sporządza protokół. Protokół podpisują osoby wchodzące w skład komisji 

skrutacyjnej. Wyniki wyborów ogłasza przewodniczący komisji skrutacyjnej poprzez 

odczytanie protokołu na sesji. Wybór przewodniczącego Rady Gminy następuje bezwzględną 

większością głosów w obecności co najmniej połowy ustawowego składu rady to jest 8 

radnych. Karty do głosowania sporządzone wg jednolitej formy zawierają brzmienie: Karta 

do głosowania w wyborach przewodniczącego Rady Gminy Złotów oraz zamieszczone  

w kolejności alfabetycznej nazwiska i imiona radnych zgłoszonych na kandydatów na 

przewodniczącego Rady Gminy Złotów. Obok każdego nazwiska z lewej strony umieszcza 

się jednakową kratkę. Radni dokonują wyboru poprzez postawienie znaku x w 1 kratce obok 

nazwiska kandydata, opowiadając się w ten sposób za wyborem tego kandydata na 

przewodniczącego rady. Jeżeli radny na karcie do głosowania postawi znak x więcej niż  

w 1 kratce nie postawił znaku x w kratce obok nazwiska żadnego kandydata głos taki 

uważany jest za nieważny. Za wybranego na przewodniczącego rady uważa się kandydata, 

który uzyskał największą ilość głosów, przewyższającą połowę liczby radnych obecnych na 

sesji. W przypadku, gdy zgłoszono więcej niż 2 kandydatów, a w głosowaniu żaden z nich nie 

otrzymał wymaganej większości głosów zgodnie z § 6 regulaminu przeprowadza się drugą 

turę głosowania spośród kandydatów, którzy otrzymali kolejno 2 największe ilości głosów lub 

spośród kandydatów, którzy otrzymali największą, równą ilość głosów. Jeżeli jeden  

z kandydatów otrzymał największą ilość głosów, a ilość ta nie stanowi wymaganej większości  

o której mowa w § 6 regulaminu, a w następnej kolejności 2 lub więcej kandydatów 

otrzymało równą ilość głosów, przeprowadza się dodatkowe głosowanie na tych kandydatów, 

a następnie drugą turę głosowania o której mowa w ust. 1. W drugiej turze głosowania bierze 

udział kandydat, który uzyskał największą ilość głosów w pierwszej turze głosowania oraz 

kandydat, który uzyskał największą ilość głosów w głosowaniu dodatkowym. W dodatkowym 

głosowaniu oraz drugiej turze głosowania regulamin stosuje się odpowiednio w przypadku 
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braku rozstrzygnięcia mimo przeprowadzenia 2 tur głosowania przeprowadza się ponowne 

wybory, łącznie z ponownym zgłaszaniem kandydatów. 

Barbara Wyrwicka  

Czy są jakieś uwagi? Jeśli nie ma, kto jest za przyjęciem regulaminu głosowania, wyboru 

Przewodniczącego Rady Gminy w wersji przedstawionej przez komisję skrutacyjną? 

Głosujemy poprzez naciśnięcie odpowiedniego przycisku kto jest za, kto jest przeciw, kto się 

wstrzymał? [za przyjęciem Regulaminu opowiedziało się 15 radnych]. Stwierdzam: że 

Regulamin głosowania, wyboru Przewodniczącego Rady został przyjęty. Czy są jakieś 

pytania? Proszę zgłoszonych kandydatów na przewodniczącego Rady Gminy Złotów o 

zaprezentowanie swojej osoby. Ustalam maksymalnie trzyminutowy limit czasu na 

autoprezentację oraz limit czasu na zadawanie pytań przez radnych. Proszę Pana Bartłomieja 

Batko. 

Bartłomiej Batko   

Mogę na siedząco? Szanowni Państwo, już jakiś czas temu otrzymałem zapytanie od radnych 

czy ewentualnie wyraziłbym zgodę na podjęcie tej funkcji. Miałem trochę czasu, żeby to 

przemyśleć i z moich, że tak powiem, przemyśleń wyniknęły takie rzeczy, że np. po pierwsze, 

dało mi to do myślenia, że radni spośród swojego grona, a jeszcze jakiś czas przed wyborami 

myśleli o tym, że potrzebują jakby swojego przewodniczącego. To jest jakiś sygnał. Druga 

rzecz jest taka, że w żaden sposób nie odnosząc się do poprzednika, do Sławka poprzedniej 

kadencji, tylko ja myślałem zawsze o tym do przodu i myśląc o tym, o tych funkcji 

przewodniczącego do przodu pomyślałem sobie, że potrzebna jest bardziej aktywna funkcja,  

a bardziej aktywne działanie przewodniczącego na radzie. W taki sposób, by zapewnić 

radnym zawsze przejrzystą, rzetelną, skrupulatną i obiektywną informację przygotowaną na 

sesję tak, by w czasie głosowania mieli zawsze poczucie jakby wypełnienia pełną treścią 

informacji, żeby wiedzieli, że to, co jest przedstawione im do głosowania, że jest 

rzeczywistym obrazem danej sytuacji i mogą w sposób bezpieczny, zgodnie z swoim 

sumieniem i rzetelnie podejmować decyzje do których zostali przez wyborców powołani. 

Taką właśnie widzę przyszłość tej funkcji przewodniczącego jako osoby, która w aktywny 

sposób będzie pracowała na rzecz radnych, tak by mogli bezpieczeństwie i spokoju 

podejmować swoje decyzje. Jeżeli Państwo pozwolicie, tak właśnie chciałbym to czynić. 

Dziękuję bardzo. 
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Barbara Wyrwicka  

Proszę Pana Sławomira Czyżyka o autoprezentację. 

Sławomir Czyżyk  

Dziękuję bardzo. Koleżanki, koledzy, myślę, że tutaj swojej ani metryki, ani historii nie 

muszę przedstawiać nikomu, wszyscy ją znają. Tak jak wcześniej powiedziałem mandat 

zaufania, ósma kadencja, zawsze kolejny, każdy, każda kadencja to traktuję jako kredyt 

zaufania i wyznacznik tego, co mi się udało zrobić. Dotrwałem tutaj do ósmej kadencji, 

myślę, że wypełniając należycie swoje obowiązki, które należą do obowiązków radnego. 

Drodzy Państwo, pełniąc funkcję przewodniczącego rady otrzymuje, otrzymuje się kolejny 

kredyt zaufania od koleżanek, kolegów radnych. I tak było poprzedniej kadencji 2 kadencje 

do tyłu jeszcze. Jeszcze myślę, że tak jak potrafiłem, tak wypełniałem tą funkcję. Godnie 

reprezentowałem tą radę, jak również starałem się, jakby to powiedzieć scalać tą radę, 

wprowadzić dobrą atmosferę. Myślę, że udało mi się, udało mi się cieszę się z tego powodu, 

że nie wdarła się tutaj w nasze szeregi polityka, tylko zawsze kierowaliśmy się dobrem gminy 

i jej mieszkańców i myślę, że obojętnie kto tym przewodniczącym będzie, tym powinien się 

również kierować, bo to jest najważniejsze. Powiem jeszcze tak i nie będę długo mówił,  

że kiedy otrzymywałem kredyt zaufania od koleżanek, kolegów radnych, nigdy nie starałem 

się wywierać na kimś żadnej presji w radzie, nigdy zostawiałem to w rękach, zawsze 

koleżanek i kolegów radnych. To do nich należy ocena każdego z nas, który zostaje powołany 

na dane stanowisko, czy dobrze to wypełnia, czy nie wypełnia. I tak będzie i tym razem.  

Nie prowadziłem żadnej agitacji wśród radnych, pozostawiam to w rękach Państwa. Dziękuję  

Barbara Wyrwicka 

Dziękuję. Na tym zakończyliśmy prezentację kandydatów, zamykam dyskusję i proszę 

komisję skrutacyjną o przystąpienie do pracy i przygotowanie kart do głosowania. Ogłaszam 

dziesięciominutową przerwę. Dziękuję bardzo, wobec tego odwołujemy przerwę. Proszę 

komisję skrutacyjną o rozdanie kart do głosowania. Proszę przewodniczącego komisji  

o krótkie przypomnienie zasad głosowania. 

Ewa Mreła  

Jeszcze raz przypominam, że stawiamy tylko 1 krzyżyk znak x w 1 kratce. 

Paulina Pietrykowska  

Jan Hammacher, Tadeusz Brzeziński,  
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Jacek Januszewski, 

Barbara Wyrwicka, Bartłomiej Batko, Adam Tomaszewski 

Adriana Opłatek, 

Alicja Bulawa, 

Adam Sulima,  

Andrzej Białczyk, Ewa Mreła, Paulina Pietrykowska, Sławomir Czyżyk,  

Teresa Pawłowska, Jarosław Łuczyk. 

Barbara Wyrwicka  

Dziękuję bardzo. Ogłaszam pięciominutową przerwę, a Komisję Skrutacyjną proszę  

o obliczenie głosów i podanie wyników głosowania. Po krótkiej przerwie wznawiam obrady  

i proszę przewodniczącego komisji skrutacyjnej o odczytanie, odczytanie protokołu z wyboru, 

z wyborów przewodniczącego Rady Gminy Złotów. 

Ewa Mreła  

Protokół z ustalenia wyników głosowania w wyborach przewodniczącego Rady Gminy 

Złotów, sporządzony na sesji w dniu 7 maja 2024 roku. Komisja skrutacyjna w składzie: 

przewodniczący komisji skrutacyjnej – radny Ewa Mreła, członek komisji skrutacyjnej – 

radny Paulina Pietrykowska, członek komisji skrutacyjnej – radny Adam Sulima. Po wyjęciu 

kart z urny i w przeliczeniu stwierdza się, co następuje. Liczba radnych gminy Złotów 

obecnych na sesji: 15. Na przewodniczącego Rady Gminy Złotów zgłoszono kandydatury 

radnych: Batko Bartłomiej, Czyżyk Sławomir. Minimalna liczba głosów do dokonania 

ważnego wyboru przewodniczącego rady wynosi 8 radnych. Liczba radnych, którym wydano 

karty do głosowania 15, liczba kart wyjętych z urny 15, liczba kart nieważnych 0, liczba 

głosów nieważnych 0, liczba głosów ważnych 15, liczba głosów ważnych bez dokonania 

wyboru 0, liczba głosów ważnie oddanych za wyborem poszczególnych kandydatów: Batko 

Bartłomiej oddano, oddano głosów 3. Czyżyk Sławomir oddano głosów 12. Wobec 

powyższego komisja skrutacyjna stwierdza, że kandydat radny Czyżyk Sławomir uzyskał 

wymaganą liczbę głosów określoną w pkt 3 i został wybrany na przewodniczącego Rady 

Gminy Złotów. Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Barbara Wyrwicka  

Dziękuję, gratuluję radnemu wybranemu na przewodniczącego Rady Gminy Złotów Panu 
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Sławomirowi Czyżykowi i życzę owocnej pracy. Pozwolę sobie odczytać uchwałę w sprawie 

stwierdzenia wyboru przewodniczącego Rady Gminy Złotów. Uchwała nr 1.1.2024 Rady 

Gminy Złotów z dnia 7 maja 2024 roku w sprawie wyboru przewodniczącego Rady Gminy 

Złotów. Na podstawie art. 19 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym 

Dz.U. z dnia z 2020 roku, poz. 609 uchwala się co następuje: § 1 stwierdza, stwierdza się,  

że w wyniku tajnego głosowania przeprowadzonego na sesji Rady Gminy Złotów w dniu 

7 maja 2024 przeprowadza Przewodniczącym Rady Gminy Złotów wybrany został Pan 

Sławomir Czyżyk. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Dziękuję, kto jest za 

podjęciem uchwały? Przepraszam, dziękuję, stwierdzam, że uchwała w sprawie wyboru 

przewodniczącego Rady Gminy Złotów została podjęta. Radny wysoka Rado w poczuciu 

dobrze spełnionego obowiązku dziękuję i proszę Przewodniczącego Rady o dalsze 

prowadzenie obrad. 

Uchwała I.1.2024 stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

Sławomir Czyżyk  

Koleżanki i koledzy radni, chciałem serdecznie podziękować za kolejny kredyt zaufania. 

Myślę, że postaram się go naprawdę wypełniać w ramach obowiązków jakie spoczywają na 

radnych, jak i na spoczywa na obowiązku przewodniczącego rady. Przy wszelkie nieścisłości, 

niedoskonałości, jakie wynikają no, bo wiadomo, no i nie ma ludzi nieomylnych. Postaram się 

wyeliminować przy współpracy z Wami. Myślę, że tak jak do tej pory rada funkcjonowała, 

tak i po jakichś mody, modyfikacjach na lepsze dalej będzie funkcjonowała, gdzie będzie 

zgoda i harmonia w tej radzie. Bo to jest najważniejszą rzeczą, bo otrzymując jak wszyscy po 

kolei, nie tylko ja jako przewodniczący, ale wszyscy radni, kredyt zaufania od naszych 

wyborców, jesteśmy do tego zobowiązani, żeby dbać o mieszkańców, jak i o dobro gminy, 

współpracy tu z Panem Wójtem wzorową, która do tej pory, no nie można tam żadnych mieć 

zastrzeżeń do tej współpracy. Każdy, kto po prostu działalność tej rady czy poprzednich 

kadencji widać, że gołym okiem może ta tak, jakby to powiedzieć: potrzeb zawsze jest więcej 

niż możliwości, ale najważniejszą oceną są oceny obcych ludzi, nie z naszej gminy. Gdzie 

naprawdę spotykam się z różnymi ludźmi, którzy się w samych superlatywach wypowiadają 

na temat naszej Gminy, nawet kiedyś tu już tu koleżankom, kolegom, radnym odpowiadałem: 

redaktor z gazety pytał się, mówi, pytam się, czemu nie uczestniczy w naszych sesjach, a bo  

u was taki spokój, nuda. Mówię: no, dzięki temu ja mówię to tak, spokój. Nuda jest nie do 

końca, bo my przychodzimy na radę jako przygotowani, wszystkie uchwały są omówione, 

wszystkie sprawy mówię, jeżeli nie są zgrzyty, bo to jest, muszą być, musi być dyskusja, 
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muszą być sprzeczki, wszystko się odbywa na komisjach, bo to wtedy jest ja, to podkreślam 

święto demokracji, bo jakby nie było jakichś merytorycznych dyskusji sprzeczek.  

To naprawdę można by było powiedzieć, że coś nie tak. Dziękuję, Drodzy Państwo jeszcze 

raz i teraz, co my tu mamy dalej? Teraz mamy zamykam Drodzy Państwo pkt 5. 

Przechodzimy do pkt 6 wybór wiceprzewodniczącego w naszym przypadku to jest 2 

wiceprzewodniczących Rady Gminy Złotów. 

Ad 6 

Sławomir Czyżyk  

I tutaj tak, procedura jest następująca. Prosiłbym o podawanie kandydatur na 

wiceprzewodniczących Rady Gminy Złotów. Proszę bardzo o zgłaszanie kolega radny 

Hammacher Jan. Proszę bardzo. 

Jan Hammacher  

Radny Tadeusz Brzeziński. 

Sławomir Czyżyk  

Dziękuję czy kolega radny Tadeusz Brzeziński wyraża zgodę? [Tadeusz Brzeziński] Tak, 

wyrażam. Dziękuję bardzo. 

Radna Alicja Bulawa.  

Dziękuję. Czy kolega Adam Tomaszewski wyraża zgodę? [ Adam Tomaszewski] Tak 

wyrażam. Proszę, bardzo, proszę koleżanka radną Ewa Mreła. 

Ewa Mreła  

Żeby nie było tak w naszej radzie nudno to może kobieta i Adrianna Opłatek. 

 Sławomir Czyżyk 

Dziękuję bardzo czy koleżanka Adrianna. Dziękuję, bardzo. Proszę Pani Barbara Wyrwicka. 

Barbara Wyrwicka  

Bartłomiej Batko. 

Sławomir Czyżyk  

Czy kolega Bartłomiej Batko wyraża zgodę? 
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Bartłomiej Batko 

Tak, wyrażam zgodę. 

Sławomir Czyżyk  

Dziękuję bardzo. Czy jeszcze ktoś z Państwa chciałby zgłosić jakąś kandydaturę? 

Dziękuję, dziękuję, bardzo. Widzę, że więcej kandydatur nie ma, wszystkich kandydatury 

wyraziły zgodę, więc poproszę teraz komisję skrutacyjną o przygotowanie, 

aha, powołanie. Może nie będą nas chcieli. W związku z tym teraz tak, musimy ustalić na 

nowo skład rady jest, skład komisji skrutacyjnej, w związku z tym Drodzy Państwo, po proszę 

o podawanie kandydatur do komisji skrutacyjnej. Proszę bardzo 2 koleżanki po kolei. 

Adriana Opłatek  

Jeżeli tutaj była komisja, nie kandyduje jako do wice. Myślę, że moim zdaniem skromnym te 

3 osoby, jeżeli wyrażają zgodę, żeby zostały. Po prostu tak? 

Sławomir Czyżyk  

Czy wyrażacie? Adam Sulima wyraża zgodę. 

Adam Sulima  

Tak, wyrażam zgodę. 

Ewa Mreła  

Wyrażam zgodę. 

Sławomir Czyżyk  

I kto? Paulina Pietrykowska? Proszę bardzo. 

Paulina Pietrykowska  

Tak wyrażam zgodę. 

Sławomir Czyżyk  

Dziękuję, myślę, że co poddamy to pod głosowanie? Najlepiej nie? Tak. W związku z tym,  

że mamy ustalony skład rady, komisji skrutacyjnej. Pozwolę sobie ten się skład poddać pod 

głosowanie. Proszę bardzo kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje proszę o naciśnięcie 

odpowiedniego przycisku. Dziękuję bardzo, zamykam głosowanie, stwierdzam, iż wszyscy 

radni byli za powołaniem komisji skrutacyjnej. W składzie: Paulina Pietrykowska, Ewa Mreła 
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i Adam Sulima. W związku z tym, Drodzy Państwo, proszę komisję skrutacyjną o 

przystąpienie do pracy, przygotowanie kartą, są karty, już przygotowane. Ukonstytuowanie 

się no dobrze? Proszę, bardzo. Ukonstytuowanie się. Przerwa 5 minut na zaczerpnięcie 

powietrza lub łyk zimnej wody. Przerwa dobiegła końca. Komisja skrutacyjna się 

ukonstytuowała. Więc poproszę tutaj przewodniczącą o przedstawienie projektu regulaminu 

głosowania wyboru na wiceprzewodniczących Rady Gminy. Proszę bardzo. 

Ewa Mreła  

Głosowanie w wyborach wiceprzewodniczących Rady Gminy Złotów, przeprowadzonego na 

sesji w dniu 7 maja 2024 roku. Radni wybierają ze swojego grona 2 wiceprzewodniczących 

Rady Gminy Złotów. Spośród nieograniczonej liczby kandydatów w głosowaniu tajnym.  

W naszym przypadku 4 jest kandydatów. Głosowanie przeprowadza wybrana spośród 

radnych komisja skrutacyjna. Głosowanie odbywa się przy pomocy kart do głosowania. Karty 

do głosowania sporządza i rozdaje radnym komisja skrutacyjna po ustaleniu przez radę listy 

radnych, którzy kandydują na stanowisko wiceprzewodniczących rady. Karty opatrzone są 

pieczęcią o treści: Rada Gminy Złotów, ulica Leśna 7, 77 400 Złotów. Głosowanie odbywa 

się na sesji poprzez wyczytywanie przez członka komisji skrutacyjnej wg listy obecności: 

nazwisk radnych, którzy kolejno podchodzą do urny i w obecności komisji skrutacyjnej 

wrzucają do niej karty do głosowania. Podczas głosowania na sali znajduje się parawan 

umożliwiającym radnym tajne, dyskretne dokonanie wyboru kandydatów na kartach do 

głosowania. Po przeprowadzeniu głosowania komisja skrutacyjna ustala wyniki głosowania  

i sporządza protokół. Wyniki wyborów ogłasza przewodniczący Komisji Skrutacyjnej 

poprzez odczytanie protokołu na sesji. Wybór wiceprzewodniczących Rady Gminy następuje 

bezwzględną, podkreślam to bezwzględną większością głosów w obecności co najmniej 

połowy ustawowego składu rady to jest 8 radnych. Karty do głosowania sporządzone wg 

jednolitej formy zawierają brzmienie: Karta do głosowania w wyborach 

Wiceprzewodniczących Rady Gminy Złotów oraz zamieszczone w kolejności alfabetycznej 

nazwiska imiona radnych zgłoszonych na kandydatów na wiceprzewodniczącego Rady 

Gminy Złotów. Obok każdego nazwiska z lewej strony umieszcza się jednakową kratkę. 

Radni dokonują wyboru poprzez postawienie znaku x- krzyżyka w kratkach obok co najwyżej 

2 nazwisk kandydatów na Wiceprzewodniczących Rady Gminy. Opowiadając się w ten 

sposób za wyborem tych kandydatów na wiceprzewodniczących rady, jeżeli radny postawił 

znak x przy 1 nazwisku kandydata, oznacza to, że głosuje tylko na 1 kandydata i ten głos jest 

również ważny. Jeżeli radny na karcie do głosowania postawi znak x więcej niż 2 kratkach, 
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nie postawił znaku x w kratce obok nazwiska żadnego kandydata taki głos uważany jest za 

nieważny. Za wybranych na wiceprzewodniczących rady uważa się 2 kandydatów, którzy 

uzyskali największą ilość głosów, przewyższającą połowę liczby radnych obecnych na sesji  

z zastrzeżeniem § 6. W przypadku, gdy żaden z kandydatów nie otrzymał wymaganej 

większości głosów, przeprowadza się drugą turę głosowania, odpowiednio z udziałem  

2 kandydatów, którzy otrzymali największą ilość głosów wg zasad rozdziału drugiego 

regulaminu, z udziałem 3 lub większej liczby kandydatów, którzy otrzymali równą liczbę 

najwięcej ważnie oddanych głosów w przypadku, gdy wszyscy kandydaci otrzymają równą 

liczbę głosów, przeprowadza się ponowne wybory łącznie z ponownym zgłaszaniem 

kandydatur. Jeżeli w pierwszej turze głosowania na 1 kandydata oddano największą ilość 

głosów niespełniającej wymaganej większości, zaś w drugiej kolejności na 2 lub więcej 

kandydatów oddano równą ilość głosów, przeprowadza się dodatkowe głosowanie na tych 

kandydatów, a następnie drugą turę głosowania wg. zasad rozdziału drugiego regulaminu,  

w której bierze udział kandydat, który uzyskał największą ilość głosów w pierwszej turze oraz 

kandydat, który uzyskał największą ilość głosów w głosowaniu dodatkowym. W przypadku, 

gdy w wyniku głosowania w pierwszej turze zostanie wybrany tylko 1 kandydat, który 

uzyskał wymaganą ilość głosów zgodnie z § 6 regulaminu, przeprowadza się wybory 

drugiego wiceprzewodniczącego, odpowiednio z udziałem 2 kandydatów, którzy otrzymali  

w następnej kolejności największe ilości głosów. Wszystkich kandydatów, którzy otrzymali  

w następnej kolejności równą liczbą ważnie oddanych głosów. Kandydata, który w następnej 

kolejności otrzymał największą ilość głosów oraz kandydatów, którzy otrzymali kolejną, 

największą, równą ilość głosów. W przypadku niedokonania wyboru 1 bądź 2  

przewodniczących, wiceprzewodniczących, mimo przeprowadzenia 2 tur głosowania, 

przeprowadza się ponowne wybory odpowiednio 1 przy zastosowaniu regulaminu 

uchwalonego do wyboru przewodniczącego rady lub 2 wiceprzewodniczących Rady Gminy, 

łącznie z ponownym zgłaszaniem kandydatów. Podkreślam Drodzy Państwo, że możecie 

postawić 2 znaki x, 2 linie przecinające się. 

Sławomir Czyżyk  

Tak jest. Czy są pytania, uwagi do przedstawionego regulaminu? Nie ma pytań, w związku  

z tym przedstawione regulamin poddaję pod głosowanie. Proszę bardzo, kto jest za, przeciw 

lub się wstrzymuje? Proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. Zamykam głosowanie, 

stwierdzam, iż w  głosowaniu brało udział 15 radnych, wszyscy radni byli za przyjęciem 

przedstawionego regulaminu. Stwierdzam, iż regulamin został przyjęty jednogłośnie. 
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W związku z tym, Drodzy Państwo, poproszę, teraz. Macie karty. No jak. Obrotna nasza 

komisja, w związku z tym proszę przewodniczącą komisji o rozdanie, o przeprowadzenie 

całej procedury głosowania na Wiceprzewodniczących Rady Gminy. Złotów. 

Paulina Pietrykowska  

Jan Hammacher, Brzeziński, Tadeusz, Januszewski Jacek,  

Wyrwicka Barbara, 

Batko Bartłomiej, Tomaszewski Adam, Opłatek Adriana,   

Bulawa Alicja, 

Sulima Adam, 

Białczyk Andrzej,  

Mreła Ewa, 

Pietrykowska Paulina, 

Ewa Mreła 

Czyżyk Sławomir, Pawłowska Teresa, Łuczyk Jarosław.  

 Sławomir Czyżyk 

Ostatni radny tak? Proszę teraz komisję skrutacyjną o przeliczenie głosów, a ja  

w międzyczasie oddam głos tutaj Panu Wicewojewodzie, bo prosił o ten głos. Proszę bardzo, 

Panie Wojewodo. 

Jarosław Maciejewski 

Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, koleżanki i koledzy radni, wszyscy zebrani na tej sali 

goście. To jak zawsze od początku funkcjonowania Rady Gminy ważny dzień, ten pierwszy 

dzień, kiedy składacie przyrzeczenie, kiedy macie w swoich głowach ułożone plany co 

chcielibyście robić jako przedstawiciele swoich lokalnych społeczności. I tutaj chce na ręce 

Pana przewodniczącego złożyć Wam wszystkim gratulacje, tej odwagi, tej determinacji z tego 

powodu, że wybraliście ten właśnie wariant reprezentowania swojej społeczności, bo to nie 

jest łatwe I nie jest proste, aby to zadanie realizować z powodzeniem. Ta Rada Gminy akurat 

jest dowodem tego, że tutaj bardzo fajnie współpracuje, współpracują radni, współpracują  

z Panem Wójtem i realizują te zadania, które są z punktu widzenia społeczności bardzo 

istotne i ważne. Umiejętność ważenia i podejmowania tych odpowiedzialnych decyzji jest 
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zawsze trudna, bo niesie ze sobą często pewne wyrzeczenia, niezadowolenie, bo czas 

oczekiwania wielu z nas- mieszkańców gminy Złotów, powoduje zniecierpliwienie. Ja jako 

sołtys, który też przez 17 lat funkcjonował w swojej społeczności wiem, jak wiele rzeczy 

czasami jest irytujących z punktu widzenia mieszkańca, a jak trudnych czasami do 

załatwienia z tego miejsca, w którym znajduje się radny. I tutaj mam nadzieję, że ta kolejna, 

ósma już kadencja tej Rady Gminy, Radę Gminy Złotów będzie po raz kolejny kadencją 

sukcesów, umiejętności, współpracy i realizowania i tych zadań priorytetowych i tych zadań 

mniejszych. Pewnie mógłbym Wam powiedzieć również o takich rzeczach, które udało mi się 

jeszcze zrealizować na rzecz naszej gminy, ale wybaczcie, jestem zobowiązany, pewną 

tajemnicą. Dotyczy to rozstrzygnięć konkursu Pięknieje Wielkopolska Wieś, który jest już 

rozstrzygnięty i gmina Złotów będzie uśmiechnięta. Póki co nie mogę wam powiedzieć,  

w jakim stopniu i jak bardzo, ale myślę, że ta linia współpracy również będzie dla nas jakby 

tym elementem, w którym gmina Złotów się odnajduje. Do Pana Wójta powiem tak: Panie 

Wójcie, przyjemność jest współpracować z osobą odpowiedzialną i mającą wizję rozwoju 

swojej gminy. Często się tak zdarza, że obejmowanie tego mandatu bywa, czy to decyzją 

oczywiście, w głównej mierze decyzją wyborców, ale kandydowanie decyzją innych, nie 

samego zainteresowanego. Pan jest przykładem, który będąc wcześniej przewodniczącym 

rady, dzisiaj, już czwartą kadencję, zaczyna Pan jako Wójt tej gminy w sposób 

odpowiedzialny i przemyślane. Realizuje pan te założenia, które są ważne z punktu widzenia 

mieszkańców i ja osobiście wiem, że stoi Pan bardzo często przed dylematami wyboru, co jest 

ważniejsze? Będąc też radnym tej gminy w 2010 roku być może, wtedy to były moje 

pierwsze doświadczenia w podejmowaniu decyzji i wtedy jeszcze być może nie było tak 

łatwo to zauważyć. Dzisiaj znajduje się w innym miejscu, przechodząc inne szczeble 

samorządu. Mogę powiedzieć jedno gratuluję Panu tej cechy, umiejętności dokonywania 

wyborów, bo to tak jak powiedziałem wcześniej, nie jest łatwe i nie jest proste, a Panu udaje 

się zważyć te wartości i podjąć decyzję, która w przyszłości jest konsekwencją sukcesu 

mieszkańców gminy Złotów. Myślę, że dzisiaj będąc Wicewojewodą, będę miał również 

możliwość przyczynienia się do wzrastania tej gminy pod Pana przywództwem. Oczywiście 

pod, że tak powiem, elementami zarządzeń, zarządzania, które prowadzi Rada Gminy, Pan 

jako ta jednostka wykonawcza, realizując te założenia myślę, że jest to przykład dobrej 

współpracy, takiej symbiozy organizmów, a więc tego organu uchwałodawczego i tego 

organu wykonawczego. To nie zawsze się zdarza. Zresztą doświadczyliśmy tu, na 

złotowszczyźnie, tego w kilku miejscach, a sposób prowadzenia obrad to też jest zasługa  

i tutaj Panu przewodniczącemu gratuluje tego wyboru na przewodniczącego rady, tak jak 
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powiedział Pan wcześniej łączy Pan radnych w taki sposób, na ile to jest możliwe, ale nie 

umniejszając wartości żadnemu z nich. To również cecha, którą niejeden radny pewnie albo  

w sobie wykształci, albo już może ją posiada. Jednak jak widać, zaufanie, jakim obdarzyli 

Pana obecni tutaj radni, dowodzi, że jednak jest Pan najbardziej przygotowaną osobą do 

pełnienia funkcji. Ja tym bardziej jestem zadowolony, bo to radny z mojego okręgu i 

wybaczcie Państwo, taką troszeczkę prywatę: Sławek, gratuluję Ci. Szanowni Państwo, 

obowiązki mnie wzywają, więc będę musiał Was opuścić, bo dzisiaj wiele sesji, a obiecałem 

w wielu miejscach swoim kolegom, znajomym dobrym, obecność na ich sesjach, a więc po 

tych słowach pozwolę się pożegnać, gratulując Wam wszystkim raz jeszcze tego, że objęliście 

po raz kolejny oczywiście, kilku radnych jest po raz pierwszy. Dla Was, Szanowni Państwo, 

takie specjalne życzenia: przyglądajcie się koleżankom, kolegom, mają doświadczenie, 

przeszli naprawdę taką szkołę życia i pamiętajcie, że taką solą w tym wszystkim są zawsze 

sołtysi, oni jakby gdzieś w tej gminie są tym elementem wiodącym, gdyż jest to gmina 

wiejska. I tutaj ta ich praca jest bardzo ważna i taka istotna z punktu widzenia też 

funkcjonowania rady. Mam nadzieję, że ten element współpracy między naszymi sołtysami, 

Radą Gminy, Panem Wójtem będzie dalej tak rozkwitał jak dotychczas. Szanowni Państwo, 

jeszcze raz najlepsze gratulacje. Dziękuję za możliwość bycia obecnym w tych ważnych 

momentach, w tych ważnych chwilach, na dzisiejszej sesji. Dziękuję, bardzo. 

Sławomir Czyżyk 

Dziękuję bardzo Panie Wojewodo, niezmiernie jesteśmy zaszczyceni, że zechciał Pan za  

z nami tutaj uczestniczyć w tej inauguracyjnej sesji, ale powiem to, co kiedyś powtórzyłem. 

Cieszę się, że mamy swojego przedstawiciela na tak wysokim szczeblu, człowieka, który 

praktycznie przeszedł, wszystkie te szczeble samorządowe od najniższych od bycia 

przewodniczącym rady sołeckiej, bycia sołtysem, bycia radnym gminy, bycia 

wiceprzewodniczącym Urzędu Marszałkowskiego i teraz Wojewodą. Znikąd się to nie bierze, 

bierze się to naprawdę z ciężkiej, aktywnej pracy cenię sobie i my wszyscy cenimy sobie, 

którzy tutaj są, nie pierwszy raz tej lata współpracy, które już nas łączą. Jako 

Wiceprzewodniczący Urzędu Marszałkowskiego i myślę, że ta współpraca będzie się 

rozwijać i będzie kwitła między nami. Dziękuję bardzo i zapraszamy w każdej wolnej chwili 

na naszą sesję. Widzę, że komisja skrutacyjna już jest po przeliczeniu głosów, więc proszę 

Przewodniczącą o odczytanie protokołu przeprowadzonych wyborów na 

wiceprzewodniczących Rady Gminy Złotów. 
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Ewa Mreła  

Protokół z ustalenia wyników głosowania w wyborach 2 wiceprzewodniczących Rady Gminy 

Złotów, sporządzony na sesji w dniu 7 maja 2024 roku. Komisja skrutacyjna w składzie: 

przewodniczący komisji skrutacyjnej- radny Ewa Mreła, członek komisji skrutacyjnej – radny 

Paulina Petrykowska, członek komisji skrutacyjnej- radny Adam Sulima. Po wyjęciu kart  

z urny i przeliczeniu stwierdza się, co następuje. Liczba radnych Rady Gminy Złotów 

obecnych na sesji 15. Na wiceprzewodniczącego Rady Gminy Złotów zgłoszono kandydatury 

radnych: Bartłomiej Batko, Brzeziński Tadeusz, Opłatek Adrianna, Tomaszewski Adam. 

Minimalna liczba głosów do dokonania ważnego wyboru wiceprzewodniczącego rady wynosi 

8 radnych. Liczba radnych, którym wydano karty do głosowania 15, liczba kart nieważnych 0, 

liczba głosów nieważnych 0, liczba głosów ważnych 29, liczba głosów ważnie oddanych za 

wyborem poszczególnych kandydatów: Batko Bartłomiej oddano głosów: 3. Brzeziński 

Tadeusz oddano głosów: 6. Opłatek Adrianna oddano głosów: 12. Tomaszewski Adam 

oddano głosów: 8. Wobec powyższego komisja skrutacyjna stwierdza, że kandydat radny 

Opłatek Adrianna uzyskała wymaganą liczbą głosów określoną w pkt 3 i została wybrana na 

wiceprzewodniczącą Rady Gminy Złotów oraz, że kandydat radny Tomaszewski Adam 

uzyskał wymaganą liczbę głosów określoną w pkt 3 i został wybrany na 

wiceprzewodniczącego Rady Gminy Złotów. Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Dziękuję. 

Sławomir Czyżyk  

Dziękuję bardzo przewodniczącej. W związku z tym Drodzy Państwo. Na okoliczność tego 

jest przygotowany projekt uchwały, myślę, że odczytam w całości ten projekt uchwały. 

Projekt uchwały nr 2 nr 1.2.2024 Rady Gminy Złotów z dnia 7 maja 2024 roku w sprawie 

wyboru wiceprzewodniczących Rady Gminy Złotów. 

Na podstawie art. 19 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym 

uchwala się, co następuje §1. Stwierdza się, że w wyniku tajnego głosowania 

przeprowadzonego na sesji Rady Gminy Złotów w dniu 7 maja 2024 roku, 

wiceprzewodniczącymi Rady Gminy Złotów zostali wybrani Adrianna Opłatek, Adam 

Tomaszewski § 2. Na pierwszego wiceprzewodniczącego Rada Gminy wybiera radną 

Adriannę Opłatek, na pkt 2. na drugiego wiceprzewodniczącego Rada Gminy wybiera 

radnego Adama Tomaszewskiego §3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Dobrze.  

I teraz mamy, co my tu mamy dalej. Koniec sesji, teraz mamy chyba wolne wnioski, tak? Czy 
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nie? Możemy, bo procedury wszystkie te, które na pierwszą sesję były przewidziane, zostały 

zrealizowane. Myślę, że teraz sobie pozwolimy na taki dodatkowy punkt, wolne wnioski  

i informacje. Proszę bardzo oddaje głos. Kto pierwszy zabrać. Dobrze oddajemy głos 

koleżance radnej Adriannie Opłatek. 

Uchwała Nr I.2.2024 stanowi załącznik nr 3 do protokołu 

Adrianna Opłatek  

Ja tylko krótko, chciałabym koleżankom i kolegom podziękować za zaufanie. Dziękuję 

bardzo. 

Sławomir Czyżyk  

Dziękuję, bardzo koleżanko, proszę bardzo, teraz Pan Wójt. 

Piotr Lach  

Tak jest. Szanowni Państwo, bardzo istotna sesja, mam swoje doświadczenie jako radny, jako 

przewodniczący. Są to bardzo skomplikowane procedury, które zwłaszcza na początku drogi 

kariery – tu chociaż trudno nazwać karierą każdego radnego. Są to trudne, trudne chwile, 

także bardzo gratuluje Pani przewodniczącej, Pani Barbarze Wyrwickiej, za prowadzenie 

sprawne tej sesji. Poradziła sobie w mojej ocenie bardzo dobrze i cieszę się, że udało się to 

wszystko przeprowadzić. Oczywiście, serdecznie gratuluję Panu przewodniczącemu 

Sławomirowi Czyżykowi wyboru na to stanowisko. Będzie to kontynuacja wieloletniej pracy. 

Doświadczenie ogromne i myślę, że z dużym pożytkiem dla rady. Gratuluję, oczywiście 

wiceprzewodniczącym: Pani Adrianie Opłatek myślę, że parę kadencji się przyzwyczaimy,  

że to jest pani Adriana, nie Adrianna, ale wszystko przed nami i oczywiście Panu Adamowi 

Tomaszewskiemu. Domyślam się, że to przypadek, że siedzicie koło siebie dzisiaj. Serdecznie 

gratuluje, ale oczywiście też gratuluję i bardzo dziękuję za aktywną pracę wszystkim osobom, 

które dzisiaj tutaj były, brały udział w tych głosowaniach. Oczywiście bardzo sobie cenię też 

współpracę z Panem Bartłomiejem Batko, który był jednym z kandydatów na 

przewodniczącego, też oczywiście, z uwagą słuchałem, jakby tych propozycji pracy rady. 

Myślę, że to też jest taka jakby cegiełka i kamyczek do organizacji pracy urzędu, żeby być 

może jeszcze bardziej tutaj się skupić na lepszym przygotowywaniu dokumentów. 

Oczywiście, dynamika jest czasami taka, że są dokumenty, są decyzje, które trzeba podjąć  

w ostatniej chwili. Jeszcze wracając pamięcią do pracy w radzie, uważałem, że właśnie rada 

jest po to, żeby tą dynamikę zachować. Czasy są takie, że bardzo często następują zmiany  
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i trzeba być gotowym do wyzwań, a zwłaszcza mam nadzieję, że nastąpi moment, w którym 

będziemy musieli decydować o rozdziale środków, jakiś zewnętrznych i tutaj też liczę na 

dobrą współpracę z radą, ale oczywiście będę się starał zwrócić uwagę na to, żeby materiały 

był jak najlepsze we właściwym terminie, żeby ta praca rady nie była zakłócona. Także 

wszystkim dziękuję za merytoryczne uwagi. Liczę na to, że współpraca między nami będzie 

bardzo dobra. Chciałbym też serdecznie podziękować oczywiście Paniom, które 

reprezentowały komisję wyborczą: Pani Ewie Russ i Pani Ewie Fąs. Praca bardzo 

odpowiedzialna, taka troszeczkę w zaciszu. Nie każdy wie, że te osoby od lat są 

zaangażowane w  ten proces wyborczy, ale no są to bardzo kluczowe stanowiska i serdecznie 

dziękuję za to, że Panie się tego podejmujecie, no i robicie to w sposób wzorowy i mam 

nadzieję, że to doświadczenie też będziemy mogli z niego korzystać w przyszłości. Dziękuję 

też wszystkim, którzy przyczynili się do organizacji tej pierwszej sesji, naszej obsłudze  

i pracownikom. Mam nadzieję, że już teraz będzie szło to z górki. Ze swojej strony, zwłaszcza 

nowym radnym gwarantuje i deklaruje chęć współpracy. Zawsze powtarzam, że po paru 

miesiącach nie pamiętam, kto był w moim komitecie wyborczym, bo uważam, że wszyscy 

radni grają do 1 bramki i tutaj te słowa kieruje głównie do Pani Barbary, że nie staramy się 

nigdy wykorzystywać jakieś dominującej pozycji komitetu wyborczego, to było na potrzeby 

wyborów, a do pracy liczy się tylko merytoryka i głosowanie i stanowisko. Także to myślę,  

że będziemy praktykowali w dalszej kolejności. Jeszcze raz gratuluję, dziękuję wszystkim za 

organizację tej sesji i nie wiem, czy w tym momencie myślę, że Pan przewodniczący pozwoli, 

to chcielibyśmy podziękować Paniom z naszej komisji wyborczej. 

Sławomir Czyżyk  

Tak jest, ja też się przyłączam w imieniu swoim i rady do podziękowań dla Pań Ew naszych, 

które biorą, które biorą udział, nie tylko brały udział w tych wyborach samorządowych  

w organizacji, ale praktycznie są przy każdych wyborach. Jest to syzyfowa praca, ciężka, 

odpowiedzialne za to serdecznie dziękuję. 

Piotr Lach   

Głównie ze względu na merytorykę, oczywiście z wyników wyborów komisji jestem bardzo 

zadowolony. Ale ta praca merytoryczna przede wszystkim za to za to serdecznie. 

Ewa Russ  

Dziękuję. Wszystkiego dobrego na tę nową kadencję, aby ta nasza gmina się bardzo pięknie 

rozwijała i te nasze małe, lokalne ojczyzny, czyli te wasze, nasze okręgi wyborcze, żeby 
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naprawdę – piękniały. Dziękuję bardzo. 

Sławomir Czyżyk  

Dziękuję. My ze swej strony obiecujemy, że naprawdę dołożymy wszelkich starań, żeby ta 

nasza gmina się rozwijała i była tak piękna, jak te bukiety piękne. Czy jeszcze ktoś? Proszę, 

nasz kolega, radny rady powiatowej Daniel Sztych, proszę bardzo. 

Daniel Sztych  

Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, Szanowna Rado, wszyscy zaproszeni goście, no może 

ja zacznę od tego, o czym Pan Wójt, że tak powiem, zakończył, czyli podziękowań dla 

komisji wyborczej, bo wtedy, kiedy w zasadzie lokale się zamykają, największy proces  

i najwięcej pracy wkładają członkowie komisji. Nie jest to takie łatwe, zwłaszcza kiedy 

wpisuje się dane do systemu, a system wyrzuca lub wylogowuje wielokrotnie. Jeszcze kilka 

lat temu pamiętam, kiedy pracowałem jako przewodniczący czy też członek komisji, m.in.  

w komisji referendalnej, w wyborach europejskich, wtedy w referendum pamiętam, kiedy 

chcieliśmy jako gmina osiągnąć ten próg przynajmniej 50%. Jest to ciężka, ciężka praca, ale  

z dużym poświęceniem. Więc tym bardziej Paniom dziękujemy i wszystkim członkom 

komisji, bo bez tego nie rozstrzygnęłyby się po prostu wybory. A w gminie Złotów przebiegło 

to sprawnie, rzeczowo. Widać, to było po szybkich spływach z komisji wyborczych. Od nas 

chyba byliśmy pierwszym okręgiem w radzie powiatu, który można było rozstrzygnąć i był 

jednym z pierwszych widocznych na PKW, więc dziękuję serdecznie i życzę wszystkiego 

dobrego. Szanowni radni, wam chciałem pogratulować przede wszystkim wyboru, bo stajecie 

część z Państwa jest nowymi radnymi, każdy ma wyzwania i myślę, że tutaj na tej niwie 

współpracy samorządu powiatowego i gminnego będziemy mieli dużo do zrobienia, bo 

mieszkańców naszych nie interesuje, czy to jest droga powiatowa, gminna, czy wojewódzka. 

Mieszkańców naszych interesuje to, w jaki sposób, czy jest, czy są zaspokojone ich potrzeby. 

I myślę, że tutaj bliska współpraca zresztą wydaje mi się, że przez czy jestem 2. Kadencje. 

Teraz rozpoczęliśmy trzecią kadencję. Jakieś tutaj plany, które nakreśliliśmy sobie na samym 

początku, zostały zrealizowane w różnych konfiguracjach- oczywiście, ale widać, że pomału, 

pomału. gmina Złotów się rozwija, powiat złotowski się rozwija. Ja chciałem również  

w imieniu własnym, bardzo serdecznie podziękować wszystkim Państwu i mieszkańcom 

również za najlepszy wynik wyborczy w wyborach do rady powiatu. Jest to wielkie 

wyróżnienie, też zarazem wielka odpowiedzialność w stosunku do mieszkańców. A że tak 

powiem, co na pewno będzie nas łączyć- to będzie wybór przedstawiciela do społecznej rady 
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szpitala. Liczymy na taki szybki wybór i takie szybkie działania, no są to prace, które będą 

wymagały sporo współpracy. Myślę, że zmieni się też model współpracy z wszystkimi 

samorządami powiatu i pewną, pewnym też podziałem odpowiedzialności. Powiat nie tylko 

kieruje, ale też w jakim stopniu musimy być otwarci na wzajemną na słuchanie potrzeb 

mieszkańców po prostu tak. Mieszkańców też nie interesuje, że to tylko powiat, często 

przyjdą do sołtysa, do radnego, do wójta. No niestety no tak, to już jest nasza kolej losów jako 

osób, która na tym najniższym szczeblu samorządu jest. Żebyśmy spełniali oczekiwania,  

a skromną wiązanką kwiatów, Panie Wójcie, chciałem pogratulować wyboru. Chciałem 

pogratulować wyboru i życzyć wszystkiego dobrego na tą pięcioletnią kadencję. Kiedyś  

z Panem Wójtem stawaliśmy w szranki, dzisiaj stajemy w szranki bliskiej współpracy  

i współdziałania dla dobra mieszkańców, więc jeszcze raz gratuluję wszystkiego dobrego. 

Piotr Lach  

I ja również. 

Daniel Sztych  

Widać dzisiaj zestresowanie u Pana przewodniczącego. Gratuluję wyboru i wszystkiego 

dobrego. Nasza współpraca i praca zawsze układała się dobrze, bez względu na to, gdzie 

byłem, jaką funkcję ja osobiście pełniłem. Myślę, że to, co stawialiśmy sobie na początku, 

zawsze było zrealizowane. I też bardzo serdecznie dziękuję Radzie Gminy, bo to Rada 

Gminy, przy współpracy, gdzieś na komisjach, zawsze wypracowywaliśmy to, co jest na nas 

jako samorządowców najbardziej pilne i najbardziej potrzebne. 

Sławomir Czyżyk  

Dziękuję bardzo kolego Danielu, zawsze ceniliśmy sobie współpracę między wszystkimi 

samorządami, naszego samorządu, między, jak wcześniej powiedziałem, Urzędem 

Marszałkowskim – Wojewodą, ale również Starostwo Powiatowym, bo wiele inwestycji 

udało się nam wspólnie zrealizować. Myślę, że tą drogę obraną, będziemy dalej kontynuować, 

jeszcze ją bardziej zasięgniemy, tym bardziej, że dobrze się tam jeszcze zanosi. Co pod kątem 

naszej gminy. W tym Starostwie Powiatowym także mam nadzieję, że to skrupulatnie 

wykorzystamy. 

Daniel Sztych  

Poczekajmy do godziny 15, a Szanownych Państwa zapraszam na sesję rady powiatu o 

godzinie 15. No pewnie będzie to przełomowa sesja z wielkimi wyzwaniami. Tak, dziękuję. 
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Sławomir Czyżyk  

Dobrze, dziękuję bardzo. Czy jeszcze ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Proszę, Panie 

Wójcie. 

Piotr Lach  

Wracając już do takiej roboczej rzeczywistości. 12 maja o godzinie 15.00 będziemy 

obchodzili Gminny Dzień Strażaka. Przypominam, że wcześniej w Górce jest takie skupienie, 

dzień skupienia strażaków – coroczne 11, czyli w sobotę chyba 11.00 jest dzień skupienia 

samorządowców, również w Górce. Także czy te informacje Państwo otrzymaliście natomiast 

my z Górki przejeżdżamy do, przejeżdżamy do Rudnej i tam będziemy obchodzili o 15.00 

Gminny Dzień Strażaka. Również wyznaczyliśmy terminy zebrań wiejskich. Mam nadzieję, 

że do osób, które pełniły funkcję sołtysów, ale też również i Państwa Radnych, proszę  

o zapoznanie się z tym harmonogramem, zwłaszcza jeżeli będą jakieś no przesłanki do 

przesunięcia terminów, to oczywiście jesteśmy w stanie to zrobić. W ramach tych zebrań 

będziemy informowali również mieszkańców o obszarach, na których planowane są zmiany 

planu zagospodarowania przestrzennego, dotyczące energii odnawialnych zwłaszcza 

wiatraków. Po zakończeniu tych zebrań, gdzieś w połowie czerwca prawdopodobnie 

przeprowadzimy konsultacje, które będą pokłosiem być może podjętych, bo to nie chce 

przesądzać uchwał na sesji 23 maja. Natomiast jakby też już wcześniej chcemy mieszkańców 

i o tym informować. Są to typowe zebrania wyborcze, gdzie będziemy wybierali nowych 

sołtysów. Dziękuję bardzo.  

Sławomir Czyżyk – zapytał, czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos? 

 

- więcej głosów nie było 

Ad 7 

      W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy – Sławomir 

Czyżyk podziękował wszystkim za udział w posiedzeniu i zamknął I sesję Rady Gminy 

Złotów. 

Obrady zakończono o godz. 1057. 

 

 

  Protokołowała                          Przewodnicząca obrad                       Przewodniczący Rady    

Magdalena Borsich                       Barbara Wyrwicka                             Sławomir Czyżyk 


